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توصیف رهبر انقلاب از شخصیت آیت الله ناصری
 عمل به تزکیه

 و نشر معارف اخلاقی اسلام
حضــرت آیت الله خامنــه ای در پیامی درگذشــت 
عالم ربانی و ســالک الی الله آیت الله آقای حاج شیخ 

محمدعلی ناصری را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
رحلت عالم ربانی و سالک الی الله آیت الله آقای حاج 
شــیخ محمدعلی ناصری رحمةالله علیه را به عموم 
مردم اصفهان و به همه ی ارادتمندان و مستفیدان از 
فیوضات آن مرحوم، و بالخصوص به فرزندان محترم 

و مکرّم ایشان تسلیت عرض میکنم.
این عالم بزرگوار و معلّم اخلاق، وظیفه ی بزرگ تزکیه 
و نشر معارف اخلاقی اسلام را تکلیف خویش دانسته 
و با بهره  مندی از خشیت و خضوع دل نورانی خود، 
بیان اثرگذار و نافذی را در این جهت به کار می بردند؛ 
رحمت و رضوان خدا بر ایشان باد. از خداوند متعال 
قبول خدمات و مغفرت الهی را برای ایشان مسألت 

می کنم.

 رئیسی: زحمات کادر درمان
 با هیچ ترازویی قابل اندازه گیری نیست

همایش ملی »خدمت ماندگار« صبح دیروز )شنبه( 
و همزمان با چهارمین روز از هفته دولت، در ســالن 
اجلاس ســران کشور با حضور آیت الله سید ابراهیم 

رئیسی رئیس جمهور برگزار شد.
رئیس جمهور در این همایش، ضمن گرامی داشــت 
شهدای مدافع ســلامت و با اشاره به ایثار کارکنان 
حوزه سلامت گفت: »کسی که ماه ها به خانه نرفته و 
از استراحت و دیدن خانواده دست برداشته، جبران 
آن چگونه ممکن است؟ کدام وزن می تواند در یک 
طرف ترازو قرار بگیرد که با ایثار هم وزن باشد؟ این 
امر فقط از طریق مادی جبران نمی شــود و مردم از 
جامعه پزشــکی، پرستاری و بهداشــت و درمان در 
کشــور قدردانی می کنند. ما از صمیم قلب و دل به 
شما می گوییم که از زحمات شما متشکریم. وضعیت 
معیشتی پزشکان، پرســتاران و داروسازهای ما باید 
تامین شود، حتما باید وضعیت معیشتی پرستاران 
ما تامین شود. بعداز ۱۵ سال تاخیر آقای وزیر بحث 
حقوق و تعرفه پرستاری را دنبال کردند که الحمدالله 
آغاز و مقدمات کار فراهم شــده و در دولت اجرایی 

شده است.«
رئیس جمهور اظهار کرد: »نباید به میزان دانشی که 
امروز در کشور وجود دارد قانع شد؛ ما امروز جایگاه 
خوبی در زمینه پزشکی در کشور داریم و بسیاری از 
شهرهای ما به عنوان قطب سلامت مطرح هستند و 
مورد توجه کشــورهای منطقه و جهان است و همه 
می گویند که در زمینه پزشــکی ایران حرف برتر را 

می زند.«
وی بــا اشــاره به دســتاوردهای کشــور در زمینه 
داروسازی گفت: امروز بیش از ۹۰ درصد از داروهای 
کشور ساخت داخل است و امروز جامعه داروسازان 
ما احســاس ضعف نمی کنند. ما از صادر کنندگان 
معتبر دارو هستیم و روسای کشورها در دیدار با بنده 
برای همکاری با حوزه داروسازی کشور ما ابراز تمایل 

کردند.

 قالیباف: تجهیزات دفاعی 
ضامن قدرت بازدارندگی است

رئیس مجلس شــورای اســلامی با بیــان این که 
تجهیزات دفاعی موجب افزایش قدرت بازدارندگی 
موثر کشــور شده است، گفت: این خودکفایی باعث 
عزت و شکوفایی شده و افزایش اعتماد ملی در مردم 

را به همراه دارد.
به گزارش ایرنا، محمدباقر قالیباف روز شــنبه از 
نمایشــگاه صنعت دفاعی در محل سازمان صنایع 
دفاع بازدید کرد و در ادامه در نشســتی با حضور 
امیــر ســرتیپ محمدرضا آشــتیانی وزیر دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مســلح و جمعی از مدیران 
ارشــد این وزارتخانه گفت: همه ما قدر تجهیزات 
دفاعــی را می دانیم و بــه آن افتخار می کنیم که 
موجب افزایش قدرت بازدارندگی موثر کشور شده 
است. همچنین افتخار می کنیم که این خودکفایی 
باعث عزت و شکوفایی شده و افزایش اعتماد ملی 
در مردم را به همراه دارد ضمن اینکه این صنعت 
و  حرکت توســعه ای آن الگویی برای توســعه و 

پیشرفت کشور در تراز انقلاب اسلامی است.
رییس قوه مقننه با بیــان اینکه تلاش امروز وزارت 
دفــاع و نیروهــای مســلح تضمینی بــرای ایجاد 
بازدارندگی و جلوگیری از جنگ های پیش رو است، 
عنوان کرد: دکترین دفاعی جمهوری اسلامی ایران 
برقراری صلح و ثبات و دفاع از مســتضعفان بوده و 
به دنبال کشورگشــایی نیستیم اما برای هر شرارت 
و تهاجمی، پاسخی محکم داریم لذا حرکت صنایع 

دفاع، حرکتی امیدبخش است.
قالیباف ادامه داد: دنیا این تجربه را دارد که پیشرفت 
اساسی، تغییر پلتفورم ها و تکنولوژی های جدید ابتدا 
در نیروهای مسلح و بخش نظامی کشورهای دنیا رخ 
می دهد و سرریز این دانش و تکنولوژی های پیشرفته 

به بخش مردمی منتقل می شود.
رییس مجلس شــورای اسلامی با اشــاره به این 
مطلب که امروز شــاهد پیشرفت اساسی در حوزه 
مســائل دفاعی و نظامی هستیم، اظهار داشت: در 
مجلس تلاش می کنیم و ایــن تاکید را داریم که 
دســتاوردها و پیشرفت های اساسی صنایع دفاعی 
به بخش مردمی و کشوری نیز انتقال یابد که برای 
آن نیازمند پل ارتباطی، روان و مشخصی هستیم 
کــه در این زمینــه مرکز پژوهــش های مجلس 

می تواند به آن کمک کند.

خبر

عضو کمیسیون ماده ده احزاب:
فائزه هاشمی امکان فعالیت حزبی ندارد

عضو کمیسیون ماده ۱۰ احزاب گفت: فائزه هاشمی 
بــه دلیل محکومیت ها و اظهارنظر نهادهای امنیتی 
که اقداماتی علیه مصالح کشور و تبلیغات علیه نظام 
داشته اســت اجازه فعالیت حزبی ندارد و به او هم 
اعلام شده اســت.به گزارش فارس، مالک شریعتی 
نیاســر دبیر کل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی 
در نشســت خبری روز شنبه )۵ شهریور( در محل 
خبرگزاری فارس،  با آرزوی قبولی عزاداری ها در ایام 
محرم و گرامیداشت هفته دولت گفت: سال ۱4۰۱ 
سال سوم مجلس است و مهمترین سال آن به شمار 
می رود چرا که می تواند بیشــترین همگرایی بین 
دولت و مجلس رقم بخورد. وی افزود: ســال ســوم 
مجلس سال پختگی قوه مقننه است و دولت هم با 
گذشــت یک سال، جا افتاده است و عملا فضا برای 
خدمت بیشتر به مردم آماده است.دبیر کل جمعیت 
رهپویان انقلاب اسلامی تشریح کرد: علاوه برخنثی 
ســازی تحریم های آمریکا بی اثرکردن مین گذاری 
های دولت قبل هم پیگیری شــد.وی با بیان اینکه 
بدهی اوراق قرضه که تقریبا ماهانه ده هزار میلیارد 
تومان می شود را دولت فعلی پرداخت می کند، گفت: 
واکسیناســیون کامل بدون برجام انجام شد و امروز 
نعمت سلامتی در دست مردم است.شریعتی تصریح 
کرد: یکی از اشتباهات دولت گذشته این بود که ما 
را در حوزه های مختلف به توافقنامه های بین المللی 
چارمیخ کردند.شــریعتی تصریح کــرد: مذاکرات از 
دولت قبل شــروع شده و این دولت باید آن را ادامه 
دهد، دولت فعلی در حال اصلاح مســیر دولت قبل 
اســت نه ادامه آن؛ امتیازات زیادی دادیم و چیزی 
هم در قبال آن نگرفتیم.وی تصریح کرد : نمایندگان 
نباید در انتصابات دخالت کند ولی اگر فرد ضعیفی 
را ببینیم به دولت اعلام می کنیم تا برخوردهای لازم 
را صــورت دهد.وی درباره تفکیک وزارت بازرگانی و 
وزارت صمت گفت: در مورد تشکیل وزارت بازرگانی 
گفت کار وزارت صمت ســنگین است که برای حل 
آن سه ســناریو وجود دارد که یکی از آنها تشکیل 
وزارت بازرگانی است که مورد تایید دولت قرار گرفته 
است. راه دیگر جدا شدن حوزه معدن از وزارت صمت 
است که قابل بحث است. سناریوی دیگر که از جنبه 
اجرایی سخت به نظر می رسد این است که شرکت 
های دولتی وزارت صمت را از آن جدا کنیم که این 
ایده اخیرا در مصوبه مجمع تشخیص مصلحت نظام 
به تصویب رسیده اســت.وی خاطر نشان کرد :اگر 
دولت بخواهد اقدامی خــلاف قانون اقدام راهبردی 
انجام دهد باید مجوز مجلس را داشــته باشد و برای 
گرفتن ایــن مجوز باید گزارش های لغو تحریم را به 
صورت قانع کننده ای به مجلس ارائه کند منتظریم 
دولت برنامه اجرایی لغو تحریم را به گونه ای ارائه کند 
که نمایندگان مردم قانع شوند.عضو کمیسیون ماده 
۱۰ احزاب گفت: فائزه هاشمی به دلیل محکومیت 
و اظهار نظر نهادهای امنیتی  و تبلیغات علیه نظام 
اجازه فعالیت حزبی ندارد و به او هم اعلام شده است.

نمازی :
هرکس برجام را احیا کند، ما از آن 

استقبال می کنیم
فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: برجام باید حمایت 
ملت و کل حاکمیت را به همراه داشــته باشــد اگر 
نگاه ملی به مذاکــرات و توافق برجام صورت بگیرد 
و آن را پروژه ملی قلمداد کنند، بهره برداری جناحی 
صــورت نخواهد پذیرفت و امید به آینده برای مردم 
تقویت خواهد شــد.علی محمد نمازی فعال سیاسی 
اصلاح طلــب در گفت وگو با ایلنا، دربــاره احتمال 
امضای توافقنامه برجام، گفت: متولیان امر که امروز 
مسئول حل موضوع برجام هستند، باید اراده کافی را 
داشته باشند. فکر نمی کنم توافق به سادگی حاصل 
شود زیرا ایران به دنبال امتیازاتی از آمریکا است و بر 
عکس. امروز روی پیشنهادات و طرح نهایی اتحادیه 
اروپا مســائلی را مطرح می کنند که ممکن است بار 
دیگر مورد قبول قرار نگیرد اگر هم موافقت شود هر 
دو طرف تلاش می کنند روی آن تبلیغ کنند.نمازی 
در پاسخ به این سوال که چقدر ضرورت دارد به برجام 
به عنوان یک دستاوردی برای منافع ملی نگاه شود 
و از رقابت های جناحی در این خصوص پرهیز شود، 
گفت:  استفاده سیاسی از برجام عواقب مختلفی دارد. 
اگر رئیس جمهور جمهوری خواه وارد کاخ ســفید و 
اکثریت این حزب نیز راهی کنگره شوند، ممکن است 
بار دیگر از برجام خارج شــوند. برجام باید حمایت 
ملت و کل حاکمیت را به همراه داشته باشد اگر نگاه 
ملی به مذاکرات و توافق برجام صورت بگیرد و آن را 
پروژه ملی قلمداد کنند، بهره برداری جناحی صورت 
نخواهــد پذیرفت و امید به آینده برای مردم تقویت 
خواهد شد.وی درباره ضرورت جذب سرمایه گذاری 
خارجی در ایران تصریح کرد: سرمایه گذارها معمولا 
محافظه کارند تا اطمینان نداشــته باشد که سرمایه 
حفظ می شود، سود و تضمین قابل قبولی به دست 
می آورند اســتقبالی از سرمایه گذاری نخواهند کرد. 
بنابرایــن باید به برجام به عنوان محلی برای نگاه به 
آینده و ســاختن اعتماد در بین ملت ها داشت و اگر 
غیر از این باشد و جناحی بگوید که من برجام را امضا 
کردم و می خواهم از آن بهره برداری کنم امید تقویت 
نخواهد شد.وی در پاسخ به این سوال که آیا با احیای 
برجام موافق هســتید؟ گفت:  هرکس برجام را احیا 
کند ما از آن استقبال خواهیم کرد و صددرصد موافق 
هستیم. اگر مانور هم دادند مهم نیست. مهم آن است 
که امضای برجام نتیجه مثبتی برای آینده کشور و 
ملت به همراه داشته باشد چون آستانه تحمل مردم 
کم شــده و کشور عقب افتاده است و باید با احیای 

برجام این عقب افتادگی را جبران کرد.

خبر

همدلــی| »توافــق نزدیک اســت« حالا 
جمله مشــترک فعالان سیاسی شده است. 
موضوعی که حالا این بار برخلاف گذشــته 
اصو ل گرایان بیشــتر بر آن تأکید می کنند. 
ولی این بار به نظر می رسد که اصو ل گرایان 
می خواهنــد در توافق دولت ســیدابراهیم 
رئیسی موضع خاصی را در نظر بگیرند. گویا 
هم می خواهند توافق احتمالی را یک توافق 
خوب و مطلوب معرفی کنند و هم شرایطی 
را به وجود بیاورند که توقع عمومی جامعه 

از این توافق زیاد نباشد. 
غلامرضــا مصباحی مقــدم، عضــو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام درباره پیش بینی  
نتیجــه مذاکرات هســته ای در مصاحبه ای 
تحلیل متفاوتی ارائه کرد و گفت: »من یک 
نگرانی جدی دارم. آن نگرانی این است که 
تحریم هایی که توســط اوباما و بعد ترامپ 
اضافه شد و بعد هم بایدن مواردی را به آن 
اضافه کرد - گرچه بیشــتر مصرف سیاسی 
داشــت - در کنگره بــه تحریم های کنگره 
بدل شده است. یعنی دیگر رئیس جمهوری 
آمریکا نمی تواند این تحریم ها را لغو کند.«

به گزارش ایسنا، وی افزود: »حداکثر اختیار 
رییس جمهوری آمریکا تعلیق برخی از این 
تحریم هاست نه همه تحریم ها. تعلیق ها هم 
شــش ماهه است. یعنی هر شــش ماه باید 
رصد شــود. با تعلیق شــش ماهه تحریم ها 
اســت  ســرمایه گذار خارجی حاضر  کدام 
ایران سرمایه گذاری کند؟ معمولاً  بیاید در 
می گویند حداقل چشــم انداز پنج ســاله را 
ببینیم که شــرایط باثبات است تا بیاییم و 

سرمایه گذاری کنیم.«
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح 
کرد: »پس خیلی نمی شود دل بست، گرچه 
حتــی همین تعلیق تحریم ها و برداشــتن 
برخی از آن ها ممکن است گشایش هایی به 
وجود آورد اما مردم تصور نکنند که در باغ 

سبزی به رویشان باز خواهد شد.«
به نظر می رسد که اصو ل گرایان تلاش دارند 
بر خلاف دولت گذشــته به مــردم و افکار 
عمومی اعلام کنند، که منتظر عواید مادی 
این توافق نباشــند تا به نوعی توافق حاصل 
شــده را به زندگی مردم گره نزنند. درباره 
این موضوع هم جواد کریمی قدوســی هم 
صحبت کرده اســت. او نیــز ضمن این که 
این توافق احتمالی را مطلوب دانســته در 

تحلیلی توضیح داده اســت که این چرا به 
مردم چنین نظری را اعلام می کنند. 

دیروز جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد 
در مجلس شــورای اســلامی گفته: »بنده 
پیشنهادم به آقای رئیس جمهور در روزهای 
اول این بود که اخبــار مذاکرات را در کف 
اخبار قرار بدهید نه در رأس، رســانه ملی 
هم اینگونه عمــل کند. در دولت یازدهم و 
دوازدهــم اخبار مذاکرات در رأس خبرهای 
ملی بود، ۹۰ درصد موضع گیری های آقای 
رئیس جمهور قبل روی بحث مذاکرات بود. 
چرا این حرف را زدم؟ چون آن مهندســی 
در آن دولت عامل اصلــی رکود اقتصاد ما 
شــد، همه فعالان حــوزه اقتصادی معطل 
بودند که »ســرمایه گذاری کنند یا خیر«، 
»خرید کنند یا خیر« بفروشــند یا خیر«، 
»وارد کننــد یا صادرکنند«، »تســهیلات 
بگیرند یا نگیرند« و ... خلاصه اینکه برجام 

چه می شود؟«
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس در ادامــه بیان کرد: »این 
عامل اصلی رکود بود، شــرطی کردن همه 
امور کشور باعث معطل ماندن موضوعات و 
کارها به مذاکره و توافق می شود که دیدیم 

بعد به چیزهای دیگــر هم گره زدند حتی 
ازدواج جوانان، آب خوردن و بارش ابر همه 
را بــه برجام گره زدند و اثر منفی داشــت. 
علی ای حــال این موفقیــت را واقعا باید به 
این دولت تبریک گفت کــه حقیقتاً مردم 
را امیدوار کرد در روابــط خارجی، نگاه به 
داخل و سفرهای استانی و مدیریت منابع، 
سرنوشــت مردم را به مذاکره و برجام گره 
نــزد. نگاه به این صورت بود که این مذاکره 
هم یکی از صدها موضوع اســت و شد شد، 
نشد نشــد، اگر هم نشــد از راه های دیگر 
اقــدام می کنند و راهکارهــای دیگر و پلن 
B و امثــال این هــا کار را انجام می دهند. 
تحلیل من این اســت که این یک نقطه ای 
برای وحدت بســیاری از جریان هایی است 
که دل در گرو اســلام ناب، کشور و امنیت 
ملی دارند برای اینکه با هم رفاقت کنند. ما 
فقط نگاه نکنیم کــه این توافق اگر حاصل 
شــد، دســتاورد اقتصادی دارد به نظر من 
دستاوردهای سیاســی، فرهنگی، اجتماعی 
و اعتقادی اش خیلی بیشتر از دستاوردهای 
مالی و اقتصادی اســت. لذا بنده شرایط را 
بســیار مطلوب می بینــم و تحلیل من هم 
این اســت که این اتفاق رخ داده و اثراتش 

را گذاشــته اســت، این تتمه کار هم دارد 
آمریکایی ها را کمی در واقع بینی نســبت 
بــه جایگاه ایران ســر عقل مــی آورد، اگر 
بیشــتر سر عقل بیایند و به خواسته های ما 
تن بدهند و در نهایت ان شــاءالله برسیم به 
نقطه ای کــه رهبر انقلاب پیش بینی کردند 
دشمن حتی فکر تحریم ما را از ذهن خود 

خارج کند.«
در همیــن حــال بــه نظــر می رســد که 
اصو ل گرایــان  نگرانی دیگــری هم دارند. 
تجربه حصول برجام نشــان داد که اختلاف 
دو جریان سیاســی ممکن است ضربه های 
زیادی به این توافق بزند. در دوره گذشــته 
اصو ل گرایان به عنوان مخالف اصلی برجام 
تلاش کردند که این توافق را با چالش روبه رو 
کنند. حالا که این جریان می خواهد دوباره 
توافقی به دســت بیاورد این نگرانی را دارد. 
کریمی قدوســی در مصاحبه خــود با ایلنا 
درخصوص اهمیت حفظ همدلی در داخل 
در روزهایی کــه مذاکرات احیای برجام به 
گام نهایی نزدیک شــده است و لزوم پرهیز 
از برخوردهای سیاســی و جناحی با منافع 
ملی، گفــت: »در جلســه ای در دبیرخانه 
شورای عالی امنیت ملی بنده به آن جمع، 
اینگونه گفتم که یکی از دستاوردهای دولت 
سیزدهم این بود که از روز اول راهبرد خود 
را در بحث مذاکرات به اقتصاد، بازار، تولید، 
ســرمایه گذاری و روابط با همسایگان گره 
نزد. نکته بســیار تلخ آن سیاست، دوقطبی 
شــدن جامعه بود ما در مجلس دوقطبی را 
کامل دیدیم. دوقطبــی بر روی بود و نبود 
مذاکره و برجــام، در میان نخبگان و مردم 
اتفاق افتاد و موافقیــن و مخالفین به صف 
شــدند و ایــن دو قطبی عاملی شــد برای 
زمینه سازی اعتراضات که این ها همه بشود 
نقطه قوت آن تیم برای تحمیل خواســت 
آمریکایی ها به نظام رهبری و ولایت که در 
جلســه ای آقای ظریف خدمت مقام معظم 
رهبری می گوید:»این متن را اگر شما قبول 
نکنید من دیگر نمی توانم وزیر خارجه باقی 
بمانم« و آقا هم می گویند »خب نمان« که 
من این مســاله را در کمیسیون امنیت به 
آقای ظریف گفتم که اعتراض کرد و فریاد 
کرد، رسانه ملی هم در کمیسیون بود ضبط 
کــرد و اخبار ۱4 هم یک گوشــه از آن را 

پخش کرد.«

تلاش اصو ل گرایان برای ساماندهی افکار عمومی درباره نتیجه مذاکرات؛ 

مهندسی توقعات مردم از برجامِ جدید

همدلی|  تا به حال نماینــدگان مختلفی تلاش کرده اند 
که وزرای کابینه ســیدابراهیم رئیسی را استیضاح کنند اما 
هنوز موفق نشــده اند. هرچند که یک وزیــر هم از کابینه 
جدا شــده اما تا به حال این خواست نمایندگان به مرحله 
عمل نرسیده اســت. دولت تلاش کرده که نمایندگان را در 
این فشــارها مقصر نشان دهد. برخی از اعضای دولت اعلام 
کرده اند کــه نمایندگان قصد دخالت در امور اجرایی وعزل 
و نصب هــا را دارند به همین خاطر با تأمین خواسته شــان 
از درخواست برای استیضاح عقب نشینی می کنند. اما حالا 
یکــی از نمایندگان فــاش کرده که به درخواســت رئیس 
جمهوری، رئیس مجلس استیضاح یکی از وزرا را از دستور 

کار مجلس خارج کرده است. 
علی بابایی کارنامی، نماینده ساری و میاندورود در مجلس 
شــورای اســلامی، در واکنش به اینکه دولت برای معرفی 
وزیر کار تعلل کرده است، تصریح کرد: »دولت برای معرفی 
وزیر کار دیر نکرده اما ای کاش در این مورد زودتر تصمیم 
می گرفــت. در حقیقت بــا توجه به اینکه رئیســی، رئیس 
جمهور، خوبی اســت و برای مردم اهمیت قائل اســت، ای 
کاش همــان فردا صبح بعد از اســتعفای عبدالملکی، وزیر 
جدیــد را معرفی می کرد چرا که اطراف رئیســی آدم های 

شناخته شده و کارنامه داری هستند.«
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای اســلامی در 
پاســخ به اینکه شــما از جمله نمایندگان حامی استیضاح 
وزیر صمت بودید، چرا این اســتیضاح به سرانجام نرسید؟ 
خاطرنشان کرد:»استیضاح فاطمی امین براساس تشخیص 
رئیــس مجلس مطرح نشــد، البته قالیباف هم براســاس 
درخواســتی که خود رئیس جمهور از رئیس مجلس کرده 
بود، این کار را انجام داد و این رویه عرف اســت. به عبارت 
دیگر رئیس جمهور از رئیس مجلس درخواست کرد که به 
شرطی که شما وزیر صمت را استیضاح نکنید، من این کار 

را می کنم، لذا رئیس مجلس هم از ما خواهش کرد.«
بابایی کارنامی در پاســخ به اینکه شرط مجلس برای خارج 
کردن اســتیضاح وزیر صمت چه بود؟ افزود: »رئیسی گفت 
که من تا شهریورماه دو وزیر جدید در دو وزارتخانه انتصاب 
می کنم.« این نماینده مجلس شــورای اسلامی در پاسخ به 
اینکه یعنی رئیســی تا شهریورماه می خواهد دو وزیر جدید 
وارد کابینه کند؟ اظهار کرد: »بر اساس صحبتی که قالیباف 

کرد، بله دو وزیر جدید معرفی می شود.«
بابایــی کارنامی در واکنش به اینکه بنابراین رئیســی وزیر 
صمت را کنار می گذارد؟ یادآور شد: »در این مورد اطلاعی 

ندارم شــاید هم دوباره فاطمی امیــن را معرفی کند یکی 
صمت است و یکی بازرگانی.«

به گزارش منیبان او در واکنش به اینکه گفته شــده یکی 
از پیشــنهادهای شــما برای بر عهده گرفتــن وزارت کار، 
شــمس الدین حســینی اســت، گفت: »خیر، شمس الدین 
حســینی گزینه من نیست. بنده گفتم اگر دولت اشخاصی 
مانند شمس الدین حسینی را برای وزارت کار پیشنهاد کند، 
مجلس رأی می دهد. البته افرادی نظیر محمد عباســی که 
در حال حاضر معاون وزیر کشــور است و قبلًا هم نماینده 
مجلس بود کارآمدی دارد. محمد عباسی در مدت کوتاهی 
که مســئولیت بیشتر بر عهده گرفته و معاون وزیر و رییس 
ســازمان امور اجتماعی کشور شده، یک تحولی در ساختار 
به وجود آورده اســت. او پیش از این هم که معاون وزرای 
تعاون و ورزش بود، بسیار موفق عمل کرد. به عبارت دیگر 
دولت باید برای کسی که سوابقی نظیر معاونت وزیر تعاون 
و وزیــر ورزش را دارد و در حــال حاضر هــم معاون وزیر 
کشــور است و همســوی دولت و همراه رئیسی و از طرفی 
در مجلس و در بیرون طرفدار دارد، دعوت نامه بفرستد. لذا 
اگر بنده جای رئیسی بودم برای افرادی نظیر محمد عباسی 

دعوت نامه می فرستادم.«

یک نماینده تشریح کرد؛

توافق قالیباف و رئیسی برای اجتناب از استیضاح 

همدلی| با اعلام خبر محکومیت فرزند مصطفی میرســلیم 
نماینده مجلس شــورای اسلامی، بسیاری این سوال را مطرح 
کردند که چگونه ممکن است میرسلیم در انتخابات تأیید شده 
باشــد در حالی که فرزند او رسما به خاطر ارتباط و همکاری 
با گروهک منافقین محکوم شــده باشد. حالا همین سوال از 

سخنگوی شورای نگهبان مطرح شده است. 
هادی طحان نظیف روزگذشــته در جلسه خود با خبرنگاران 
درباره دســتگیری پسر یکی از نمایندگان مجلس و اینکه آیا 
شــورای نگهبان مباحث امنیتی را هم در بررســی های خود 
نسبت به داوطلبان انتخابات لحاظ می کند یا خیر، گفت: »بر 
اساس قانون، شــورای نگهبان مکلف است از طریق 4 مرجع 
درباره داوطلبان انتخابــات اعلام نظر کند و ما نظر خود را بر 
اساس گزارش مراجع چهارگانه اعلام می کنیم.« طحان نظیف 
توضیح بیشــتری در این باره ارائه نکرد و حالا معلوم نیســت 
که مراجع امنیتی درباره وضعیت فرزند میرســلیم به شورای 
نگهبان گزارش داده بودند یا خیر. میرسلیم در انتخابات ریاست 
جمهوری تأیید صلاحیت شده بود. او حالا نماینده مجلس و 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام است. 
چندی پیش مصطفی میرســلیم نماینــده تهران در مجلس 
شورای اسلامی درخصوص ماجرای بازداشت پسرش به اتهام 
همکاری با منافقین اظهار کرد: »مهدی را ظاهراً پس از دو سال 

مراقبت، در تیرماه ۱3۹8 بازداشت و در بهمن ۱3۹8 به اتهام 
اقدام علیه امنیت ملی به پنج ســال حبس محکوم کردند که 
پس از درخواســت تجدید نظر و قطعی شدن حکم، در بهمن 

۱3۹۹ به زندان اوین برده شد.«
وی در گفتگو با تســنیم افزود: »در هنگام دســتگیری او، با 
اطلاعاتی که مأموران امنیتی به من دادند متوجه مسائلی که 
او را گرفتار کرده بود شدم و فکر می کنم که اگر زودتر متوجه 
این مســائل شده بودم، با تنبیه مختصری می توانستم او را از 
از این وضعیت نجات دهم.« میرسلیم تاکید کرد: »بنده برای 
جلوگیری از هرگونه شــائبه و شــبهه، در هیچ یک از مراحل 

بازداشت و بازجویی و محاکمه و تجدید نظر دخالتی نکردم.«
در همین حال طحان نظیف ســخنگوی شــورای نگهبان در 
جریان نشست خبری خود درباره آخرین اقدامات در راستای 
روند اصلاح قانون انتخابات و همکاری شورای نگهبان با دستگاه 
های اجرایی  و ارایه پیشــنهادات به مجلس بیان کرد: »اصلاح 
قانون انتخابات از جمله مطالبات همیشگی ما بوده است. بنده 
بارها عرض کردم که این سیاســت ها هم به آسیب شناسی 
انتخابات و هم برای رفع آسیب ها راهکارهایی را پیشنهاد کرده 
است. حدود شش سال هم از سیاست های کلی انتخابات می 
گــذرد و مقام معظم رهبری هم در دیدار با نمایندگان در این 
زمینه تاکید داشــتند.« وی با اشاره به بررسی طرحی در این 
زمینه در کمیســیون شوراهای مجلس بیان کرد: »طبیعتاً ما 
بعد از بررسی و تصویب این طرح در کمیسیون و صحن علنی 
مجلس، نســبت به آن اظهار نظر خواهیــم کرد. این موضوع 
دغدغــه ما بوده و با این حال ما بــا دولتمردان در این زمینه 
جلسه ای نداشــتیم و چیزی مطرح نبوده است و بنده هم از 
رسانه ها فهمیدم که وزیر کشور گفته اند که روی لایحه جامع 
انتخابات کار می کنند البته بنده فکر می کنم مجلس مقداری 
در این مباحث جلوتر باشد . ما پیش تر هم گفته ایم که بسیار 
علاقه مندیم که انشالله سال آینده انتخابات مجلس را با قانون 

جدید و به روز رسانی شده، برگزار کنیم.«

توضیح شورای نگهبان درباره تأیید صلاحیت میرسلیم 

یکشنبه 6 شهریور 1401   سال هفتم   شماره 2006


